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Tanácskoztak 
az országgyűlés 

tisztségviselői 
Hétfőn a P a r l a m e n t b e n 

tanácskoztak az országgyűlés 
tisztségviselői, az á l landó bi-
zottságok elnökei, a fővárosi 
és megyei képviselőcsopor-
tok vezetői. A megbeszélé-
sen Apró Antal, az MSZMP 
Poli t ikai Bizottságának tag-
ja, az országgyűlés elnöke 
ismertette a parlament so-
ron következő, téli üléssza-
kinak előkészítésével kap-
csolatos teendőket. Ezt kö-
vetően Madarast Attila pénz-
ügyminisztér iumi á l lamt i t -
kár és Horváth László, az 
Országos Tervhiva ta l e lnök-
helyet tese beszámolt az 1980-
as költségvetési törvényja-
vaslatról, valamint a nép-
gazdaság 1979. évi fejlődésé-
ről és a jövő évi tervjavas-
latról. Átfogó képe t adva a 
különböző népgazdasági ága-
zatok jövő évi tennivalóiról, 
részletesen szóltak a nemze-
ti jövedelem termelésének 
és fe lhasznalásának, a nép-
gazdasági egyensúly megte-
remtésének kulcskérdéseiről, 
a vál la la t i gazdálkodás és 
tervek, a beruházások, a 

készletgazdálkodás terén elő-
irányzott feladatokról , a la-
kosság jövedelmének és fo-
gyasztásanak vá rha tó a laku-
lásáról. 

A vi tában felszólalt Boza 
József, Gajdőcsi István, Hosz-
szú László, Kovács Károly, 
Pesta László, Szabó József, 
Szviridov Ivánné és Varga 
Zsigmond képviselő. Vala-
mennyien rávi lágí tot ták a r -
ra. hogy az 1980-as népgaz-
dasági terv megvalósí tását 
szolgáló döntések és intéz-
kedesek, továbbá a gazdasá-
gi szabályozó rendszer vál-
tozásai jó alapul szolgálnak 
a fe ladatok megoldásához, 
eredményesek azonban csak 
akkor lehetnek, ha végreha j -
tásukon következetesen m u n -
kálkodnak az e r re ille-
tékesek. Hangsúlyozták a 
gazdaságirányí tás egységes-
ségének, a népgazdasági é r -
dekék leghatározot tabb érvé-
nyesítésének, a gazdasági fo-
lyamatok szigorú f igyelem-
mel kísérésének fontosságát. 

(MTI) 

Huszár István 
Moszkvába 

utazott 
Huszár Istvánnak, a Mi-

niszter tanács elnökhelyet te-
sének, az Országos Tervhi -
vatal elnökének vezetésével 
hétfőn küldöttség utazóit 
Moszkvába, a KGST terve-
zési együt tműködési bizott-
ság 21. ülésére. (MTI) 

Koimunista 
műszak 

Ezerhatszázan dolgoztak 
vasá rnap kommunis ta m ű -
szakban az oroszlányi szén-
bányákban és 2500 tonna 
szenet küld tek felszínre. Ez-
zel egyben az éves te rvüket 
is te l jes í te t ték: az idén 2 mil-
lió 350 000 tonna szenet ad-
tak. A ha tá r idő előtti t e l je -
sítéssel lehetővé vált , hogy a 
XII. pár tkongresszus és a 
fe lszabadulásunk 35. évfor -
dulója t iszteletére tett fe l -
a j án l á sukban pluszként vál-
lalt 160 ezer tonna szén he-
lyett az év végéig 170 ezer 
tonnát hozzanak napvilágra. 

Alkalmazkodás a piaci 
A Mérlegkészítő Szövetkezet új termékei 

Nem mindenütt, ér te lmezik 
egyformán az MSZMP Köz-
ponti Bizottsága 1977-ben 
hozott ha tározatá t a t e rmék-
szerkezet korszerűsítéséről, 
azaz nem mindenü t t szeleli-
t á l j ák úgy a gyár tmányokat , 
hogy egyes t e rmékek e l tűn-
nek a gyártósorokról, sze-
relőszalagokról. A Szegedi 
Mérlegkészítő és Jav í tó Ipar i 
Szövetkezetben például sok 
he lyü t t . t apasz ta lha tó válasz-., 
tékszükités helyett bővült: a 
t e r m é k s k a l a A korábbi évek-
ben a METRIPOND-dal koo-
perációban gyár to t tak billenő 
gyorsmérlegeket és a MEDI-
COR-nak s a j á t gyár tású in-
kubátor-csecsem omérlegéket 

szállí tottak. 1975 előtt e ké t 
t e rmék össz termelési é r téke 
alig haladta meg a 4 és fél 
milliót. A KB-határoza t után, 
még időben, fe l i smerve a 
piaci igényeket, több mérleg-
t ípusról megál lapí tot ták, hogy 
miu tán a nagyipar éppen 
gazdaságossági okokból nem 
foglalkozik előáll í tásukkal, 
ezek hiánycikként jelentkez-
keznek, s gyár tásuka t egy 
szövetkezet keretei között 
megoldhat ják gazdaságosan 
is. 

A vál tás első eredménye-
ként a szövetkezet dolgozói 
megkezdték a sa já t műszaki 
fej lesztésű laboratór iumi 
súlysorozatok előállítását, 
amelyek pedig m á r az ú j 
nemzetközi szabványoknak is 
megfelelnek. A 200, 500 és 
1000 g rammos súlysorozatok 
gyár tása kettős eredménnyel 
j á r t a népgazdaságnak. Ré-
szint a reális igényeket ki-
elégíti, részint pedig impor-
tot potoi. A termék sikerét 
bizonyítja, hogy m á r tavaly 
ebből évi 2 es fél ezer gar-
n i tú rá t és mintegy 15 ezer 
kiegészítő elemet készítettek. 
A MIGÉRT vásáro l ja a szö-
vetkezettől és ezekből a t e r -
mékekből exportá l Ls. 

Licencvásárlás hazai mód-
ra. A külföldi gyár tás tech-
nológiák megvételére és a l -
ka lmazására emlékeztet a 
szövetkezet jó üzleti érzékkel 
megvalésí tot t akc ió ja : a 
METRIPOND-tól á tve t ték a 
laboratór iumi tá ramér legek 
gyátrásj e l j á rásá t és jogát. 
A több t ípusból ál ló mérleg-
családot a hazai ipar m á r 
évek óta nem gyártot ta , jól-
lehet a felhasználó intézmé-
nyek (gyógyszertáraik, l a b o r a . 

tóriumok, kutatóintézetek) 
m u n k á j á h o z elengedhetet le-
nül fontos. A szegedi szövet-
kezet, megkezdve a t e rme-
lést, tavaly 300 darabot gyár-
tot t az 1000 g rammos gyógy-
szertár i típusból, az idén pe-
dig ú j a b b négy laboratór iumi 
tá ramér leg t ipus előállítását 
kezdték meg. Ezek a t e rmé-
kek a korábbiaktól eltérően 
m á r az Országos Mérésügyi 

.Hivatal hitelesítési p róbá já t 
is ki'álifék. Köztük kife j lesz-
tették áz árány : mérésére is 
a lka lmas nagy pontosságú 
ékszermér lege t A cikkek 
i ránt már is nagy a kereslet , 
s kevésnek bizonyul az idén 
előállított 600 d a r a b is. 

Ami t ehá t több üzemnél 
gyár tmánys t ruk túra -vá l toz ta -
tás és -korszerűsí tés jelszó-
val, termékskála-szűkí tés t 
jelent, a szegedi szövetkezet-
nél azt eredményezte, hogy 
nyolc ú j te rmékkel je lentkez-
tek a hazai piacon. A tervek 
szerint a szövetkezet, gyár tó-
kapaci tását f igyelembe véve, 
törekszenek a gazdaságos so-
rozatnagyság kialakí tására , 
amelyet az inkubátormér le -
gek, a bil lenő mérlegek és a 
súlysorazatok esetében m á r 
megközelítettek. A laborató-
riumi mérlegeknél évente 
ezer d a r a b előállí tása jelenti 
m a j d a megfelelő sorozat-
nagyságot, és természetesen 
a gazdaságos g y á r t á s t 

Hogy menny i re helyes a 
piaci igényekhez a lkalmazko-
dó termékvál tás , azt mi sem 
bizonyí t ja jobban, min t az, 
hogy jövőre m á r csaknem 
a te l jes gyár tókapaci tás t (99,9 
százalék) lekötötték a meg-
rendelők. Az ú j t e rmékekhez 
és a megváltozott termelés-
hez a szövetkezet megterem-
tet te a műszaki hátteret. Ls, 
mégpedig ú j forgácsológépek 
vásárlásával , amelyek befek-
tetései már i s megtérül tek. 

Annak ellenére, hogy a je-
lenlegi sikeresnek bizonyult, 
és még inkább annag ígér-
kező gyár tmányszerkezet 
több évre biztosí t ja a hazai, 
és a tárgyalások szerint a 
jövőben megnyíló külföldi 
piacokat is, a jövőre gondol-
va ú j a b b mérlegtípusok elő-
áll í tását és sorozatgyártását 
tervezik. Miután nagy a ke-
reslet ós idehaza jelenleg sen-
ki nem gyá r t j a a laboratór iu-
mi f inommérleget , anali t ikai 
mérlegeket, ezeknek a gyá r tó ; 

sára, kifej lesztésére is meg-
kezdték az előkészületeket, 
csakúgy, min t a gabona f a j -
súlymérlegekére. Tervezik az 
egyszerűbb, d e még mindig 
kereset t "szekrényes mérleg 
gyár tását is. A fejlesztésnek 
egyszerű, de hatásos mó d j á t 
választot ták: a szi 'vetkezet 
dolgozói részére pályázatot 
írtak ki ennek a mérleg-
t ípusnak megtervezésére. A 
pályadí jnyer tes mérleg egy-
ben a szövetkezet ú j te rmé-
k e lesz. Jellemző, - hogy 
mennyi re a piac igényeit kö-
vetve, s nem a piacnak d ik-
tálva tervez a szövetkezet: 
a pályázatként (újí tásként) 
meghirdete t t mérlegt ípus 
tervdokumentáció inak zsűri-
zése, eredményehirdetése 
még csak a jövő év márc iu -
sában lesz, d e a mérlegre 
máris van rendelés. 

A METRIPOND-dal to-
vábbi kooperációt is tervez-
nek, az úgynevezett da rab-
számláló mérleg gyár tásában. 
A szövetkezet dolgozói végzik 
az á l ta luk gyártot t mérlegek 
rendszeres, szolgáltatásszerű 
javí tását is, amely ál landó 
megrendelést biztosít. 

Nagy gondja a Szegedi 
Mérlegkészítő Szövet kezetnek 
a telephelyek szétszórtsága, 
ennek érdekében tervezik, 
hogy a VI. ötéves tervben 
központi telephelyet építe-
nek. 

Együtt a diákokkal 
Beszámoló taggyűlés a tudományegyetemen 

A József Att i la Tudo-
mányegyetem matemat ikus 
—fizikus pár ta lapszervezeté-
nek tevékenységét ' minden 
bizonnyal az ifjúságcentri-
kusság szóval je l lemezhet jük 
legjobban. Erről tanúskodot t 
a taggyűlésen a dr. Szalay 
István t i tkár ál tal e lő ter-
jesztett összegező beszámoló, V-

s az u tána következő vita. 
A Természe t tudományi lemorzsolódók 

Karon dolgozó matemat ikus , 

A legnagyobb energiá t az 
i f júság körében végzett 
m u n k á r a fordítot tak és for -
dí t ják , ügyelve, a r r a . hogy 
a különböző szinteken meg-
felelő munkakapcsola tok 
a l aku l j anak ki. Több pá r t -
tag á l landó fő pár tmegbíza-
tása a KISZ-munka segíté-
se. Az évfolyamfelelős kom-
munis ta t anárok is nagy 
részt vá l la lnak az i f júsági a ránva . A 

diákok oktatói segítésének szervezet pa t ronálasából — 
fizikus oktatók m u n k á j á b a n lehetőségeivel. a konkré t elsősorban az ö fei--daf.uk 
az e lmúl t öt évben mégha - tennivalókkal rendszeresen, hogy a hallgatók köréből 
tárózó jelentőségűek voltak s k iemel ten foglalkozik az rendszeresebb legyen a tag-
az MSZMP K B tudomány- , alapszervezet vezetósege és felvétel, amint e r re a fel-
ok ta tás - és i f júságpoli t ikai tagsága, ak t ívan együt tmű- sobb par tszervnek az a lap-
állásfoglalásai, amelyeknek ködve e téren a ka r ál lami szervezetről készült minősí. 
végreha j t á sában je lentős vezetőivel, s a pár ton kívüli tése is felhívta a f igyelmet 
e redményeket é r tek el. A okta tókkal — keresve a Erősíteni kell a KISZ szere-
tudománypol i t ikai i rányéi- hal lgatókkal való ha téko- Pét a szakmai - tanu lmány: 
vek helyi érvényesí téséér t a n y a b b együt tmunká lkodás munkában , a tanulmanvi fe-
kommunis ták jól működ tek ú j a b b és ú j a b b lehetőségeit, gyelem megszilárdításában, 
együtt a k a r á l lami vezetői- A tanulmányi m u n k á t a diákköri m u n k a fokozasá-
vel, s a szakterüle tükön te- fe lévenként elemzik. Ta- b a n - a hallgatok erdekvé-
vékenykedő nem pár t t ag pasztalataik szer int az utob- delmének. -kepviseletenek 
kollégáikkal. Megvizsgálták, bi időben lazult a hallgatók ha tékonyabbá tétel eben. a? 
elemezték, hogy a tanszéki, t anulmányi fegyelme, eppen egyetemisták kozmuvelodés 
a ku t a tó egységekben m i - ezért az alapszervezethez tevekenysegeben, a sportolát 
lyen a tudományos m u n k a tar tozó kommuni s t ák külö- fellendítésében, 
helyzete, s kapcsolata a gya- nősen fontosnak t a r t j á k ' az Igen fontos feladatnak te. 
korlati élettel, i l letve más évfolyamfelelős ok ta tók kintik evek óta a fizika 
hazai és külföldi ku ta tó in té - m u n k á j á t , ak ike t a pár tcso- dolgozó szülők tehetsége 
zetekkel. Megállapítható, portok időről időre beszá- gyermekeinek egyetemi fel 
hogy az elmúlt öt él) során mol ta tnak, segítenek. Az ok- vételi vizsgára való elöké-
tervszerűbb lett, a gya kor- taták többsége lényeges fel_ szitését. Ennek az ügyneve-
lati igényekhez közelebb adatának tartja a nevelő- zett FEB-tevékenységnek 
került a tudományos mun- munkád — amin t er rő l a évente mintegy 150 egvete-
ka, megerősödtek fő iránvai, taggyűlésen felszólalók kö- mista is részese. A tanárok 
növekedet t anyagi bázisa és zül többen szóltak is —. de kai együtt végzett munká-
eredményessége, szélesedtek, a n n a k színvonalát m a e a - nak nemcsak a beiskolázási 
bővültek az intézetek kap - sabbra kell emelni. Szüksé- eredménye, hanem a diá-
csolatai. Gyarapodot t a t u - ges odafigyelni a diákok kokra gyakorol t politikai ne-
dományos fokozattal rende l - maga ta r t á sának , viselkedő- velő hatása is jelentós, 
kező dolgozók, oktatók szá- sének problémáira is. A v i - Dr. Székely Sá'idor. ;, 
ma, közöttük több a fiatal, lagnézeti nevelés e r edmé- MSZMP városi bizottsága 
A beszámolási időszakban nyei f igyelemre méltók, de n a k t i tkára az ifjúság okta. 
sor ke rü l t az intézetekben korán t sincs ok megelégedés- tásának. nevelésének soro-
dolgozók minősítésére. a re. Tovább kell tehá t fo- levő feladataira hívta fel c 
képzési tervek kidoleozásá- kőzni a pár t tagság ideoló- figyelmet: a pár t tagok f o 
-a . E munkában akt ívan giai-polit ikai felkészültségét. k o z z á k a z a k f u á l i s n o I i t l k a 
reszt ve t t az alapszervezet, j 0 l szolgaijak ezt a ku lon - . . . . 
a minősítések és a tervek böző polit ikai tanfolyamok, ^ r d é s e k > r a n t l erzekenvsé-
reálisak, az oktatók megfe- amelyeken az alapszervezet güket, dolgozzanak még ha 
lelnek a követelményeknek, tagságg rendszeresen részt tékonyabban az i f júságra 
Magasabb szi ' t tu m u n k á j u k ' vész. igényelve, hogy a napi v a r ó szakmai, társadalm-

elismeréséről tanúskodik az politikai események mel le t t közéleti fe ladatok megváló.. 
s í tásáért . 

utóbbi években is számos m é l y e b b > á l ta lánosabb, 
ki tüntetés, i l letve anyagi e l - . l i t i k á i á v a l ö s s z e f 
ismerés. V . . , , , . . A taggyűlésen elhangzot-

A beszámolási időszakban f elvi kezdésekkel is fog- ^ e r 6 s l t e t t ó k - m e g . 
á l landósul t az ok ta tás ko r - lalkozzanak. , . . . 
szerűsítésének törekvése. Az Az alapszervezet kommu- nogy a , I A l l i ma a -K 

új tantervek és programok nistiirmk egyik fö feladatat ~ £ i z i k u s par ta lapszervezeté-
kidolgozásában a szegedi . . . . , , , „„ „ . . nek tevékenységére a jövő-
egyetem oktatói aktívan * l f obb "0ndl"- ^n is az i f j ú s á g c e n t r i k u v 
részt vállaltak, messzeme- kat okozza a KlSZ-szervezet jellemző 
nöen figyelembe véve az ok- politikai munkájának segi- 8 

tatáspolitkai határozatok tése, és részbeni irányítása. Szabó Magdolna 
célkitűzéseit. Az okta tás ' 
korszerűsítése során a tech-
nikusi eszközök, felszerelé-
sek jelentős bővítésével, há -
zi jegyzetek kiadásával , 
több ú j . a főtárgyak közöt-
ti összefüggések iobb meg-
értését célzó előadás és soe-
ciális kollégium meghi rde té-
sével is törekednek a m a g a -
sabb színvonalú oktatásra , 
szakemberképzésre. Az ok-
*atók több gondot fordíta-
nak az egyetemi hallgatók 
*g.vulmán/"i munkáiénak se-
nitéséra Ezt indoko' ia, hogy 
a iha temat ika , fizika szakos 
diákok körében elég magas 
az utóvizsgák száma, illetve 
az évismétlők és a végleg 

B ő v ü l t 
a z é l e l m i s z e r i p a r i 

t e r m e l é s * 
Az ország kiegyensúlyozott tanulsággal szolgáintik a jö-

élelmiszer-ellátásáért elisme- vő évi munkához. A t e j ipa r 
résreméltó, jelentős eröfeszí- és ú j a b b a n a sütőipar ősz-
ieseket tettek az idén az élei- tönzö példája a lap ján több 
miszeripari üzemek dolgozói, erőfeszítés szükséges a k íná-
Ezt ál lapí tot ta meg Romány lat választékának és minő-
Pál mezőgazdasági- és élei- ségének javításához, 
mezésügyi miniszter az ipar- A z i d e i gyorsmérleg és a 
ági vállalatok vezetőinek het- jövő évi fe ladatok részletei-
főn tar tot t országos tanacs- r o i Kovács Imre mezögaz-
kozásán. amelyen az 1979. d a s á g i - és é le lmezésügyimi-
évi m u n k a tapasztalatai t ösz 
szegezték és megtárgyal ták 
a legfontosabb jövő évi fel-
a d a t o k a t 

niszterhelyettes tá jékozta t ta 
a tanácskozás résztvevőit. 
Hangsúlyozta, hogy ar ün-
nepi csúcsidőszakban is jó 

A rendelkezésre álló ada- ellátás várhaló élelmiszerek-
tokból ki tűnik, hogy a me- bői. Ugyanakkor az .parág 
zőgazdasagi termelés az idei e x p o r t j a — több mint 10 

százalékkal ha l ad j a meg a 
múl t évit, bá r nem éri el a 

kedvezőtlen időjárás ellené-
re is eléri a múlt évi szintet, 
az élelmiszeripar termelése tervezettet . A hazai ellátást 
pedig várhatóan 3—4 száza- és külföldi szállításaink bó-
lékkal haladja meg az előző vítését jelentősen segítik a3 
évit. Az át lagosnál nagyobb új élelmiszeripari létesítmé-

nyek, amelyekből meg soha 
nem fejeződött be annyi 
egyetlen év alatt, mint az 

és a szik- idén. Ér tékük egvüt tvévo 

a rányban bővítet te te rmelé-
sét a hús-, a tej- , a növény-
olaj- , a tartósító-, a sör-, a 
bor-, az ásvány 
vlzipar. Romány Pál e red- megha lad ja a 13 mill iárd fo-
ményesnek ítélte azokat az rintot. Tehát jelentősen j a -
erőfeszítéseket. amelyek vultak az iparag termelésé-
e redményeként az idén a k o - n e k technikai feltételei. 

Megfelelő ü temben halad a Paksi Atomerőmű énitése. Az 
rábbinál kevesebb zökkenő-
vel oldották meg a fe lvásár-

A tanácskozás részvevői az 
előadast követően há rom 

első tu rb ina végleges — dinamomé'.eres — beál l í tása folyik, i 'ást , s jobb együt tműködést szekcióban elemezték az idei 
és m á r szereíik a má.odik turb iná t is. Kezdetét vet te a na- I alakítottak ki a zöldségke-
gyobb volumenű technológiai ^zere'és, s ebben a hónapban j reskedelemben is. 

megkezdődik a vízkivételi mű üzembe helyezése ' Az idei tapasztalatok sok 

munká t és a jövő évi f e lada-
tok előkészítésének teendőit. 

(MTI) 


